
PROTOKOLL FRA STYREMØTE NR. 7/22 I KULTURHISTORISK MUSEUMS 

STYRE 

 

Møtet ble avholdt fredag 26. august 2022 kl. 09:00-13:00 i St. Olavsgate 29, 

seminarrommet.  

 

Til stede: Ellen Horn, Bjørne Grimsrud, Christopher Prescott, Steinar Solheim, Torgeir 

Winther, Inger Marie Berg-Hansen, Lucia Koxvold, Sigrid Drag Jakobsen og Ole Kristian 

Limoseth. 

 

Fra administrasjonen: Museumsdirektør Håkon Glørstad,  

og lederassistent Marit Væhle. 

 

Forfall: Ass. museumsdirektør Karl Kallhovd 

 

Sakskart:   

 

ORIENTERINGS- OG REFERATSAKER 

Møtet ble innledet med diktet «Veljar» av Ragnvald Skrede, lest av Ellen Horn.  

 

De to nye studentrepresentantene i KHMs styre ble presentert og ønsket velkommen av 

styreleder som understreket betydningen av deres aktive deltakelse i styrearbeidet.  

  

A. Referatsaker 

a) Protokoll fra styremøtet 10.06.22 ble godkjent. 

b) Referat fra IDF møtet 23.08.22 til orientering. 

                   

B. Orienteringssaker fra museumsdirektøren 

 

a) Besøkstall HM pr. 31.07.22 

Museumsdirektøren orienterte. 

Ca. 70 000 besøkende hittil i år, dette tilsvarer besøkstall fra 2018. 

1. etasje på Historisk museum vil være fullført i løpet av 2022 og vi håper 

dette vil være med på å øke besøkstallet. 

 

b) Status årsplan KHM 2022-24  

Museumsdirektøren orienterte. 

Status på årsplantiltakene er stort sett grønne og gule. Det er noe 

forsinkelse på komplekse saker, hvor vi samarbeider med 

eiendomsavdelingen, det er dialog med partene og vi håper å vise til bedre 

framdrift på disse sakene i løpet av høsten.  

 

c) Oppdragsbrev om utredning av Nasjonalgalleriet 

Museumsdirektøren orienterte. 

KUD har sendt oppdragsbrev til Statsbygg for utredning om bruk av 

Nasjonalgalleriet for Nationaltheatret. Det er uklart om det er ment som 

ny hovedscene eller en permanent tilleggsscene.  

I oppdragsbrevet står det at man avventer rehabilitering av eksisterende 

teater til dette er avklart.  

UiO ønsker pt ikke å prioritere arealutvikling i sentrum og de ønsker 

heller ikke å overta bygg som ikke er i god stand.  

.   

 

d) Foreløpig disponeringsskriv 2023 



Museumsdirektøren orienterte. 

Det er ingen store overraskelser i disponeringsskrivet. Museet får et kutt 

på 800 000 som forventet. ellers er skrivet i tråd med hva som er 

forespeilet tidligere. 

Styret ønsker å vite hva likestillingsmidlene brukes til. KHM har brukt 

dette på å øke andelen kvinnelige professorer, siden andelen nå har økt vil 

det gjøres en vurdering om man skal bruke midlene til andre formål.  

 

e) Saving Oseberg fase III 

Museumsdirektøren orienterte. 

Prosjektet er i en interimfase hvor KHM for egen kost rekonserverer en 

stor andel av de alunkonserverte gjenstandene. På sikt jobbes det med en 

plan for finansiering av rekonservering av de mest komplekse 

gjenstandene. Plan for en fase III skal utarbeides i 2023, med tanke på 

prosjektoppstart i 2024. KHM ser for seg at finansering av fase III gjøres 

gjennom en ekstrabevilling fra Stortinget. Saken bør derfor stilles i bero til 

museet er sikret finansiering av VTM. SO III vil ha en budsjettramme på 

om lag 30-60 millioner kroner.   

 

f) Status utstillingsprosjektet VTM 

Prosjektleder Gøran Joryd orienterte. 

Styret ble orientert om status på utstillingsprosjektet VTM, av total 9 

delprosjekter, leder Statsbygg seks og UiO tre.  

Styret synes det er en god orientering og synes det er betryggende at det er 

god styring og framdrift på KHMs deler av prosjektet.  

Styret ønsker å vite hvor digital museumsopplevelsen vil være i de nye 

utstillingene, er det gjenstandene eller den digitale teknologien som er i 

fokus? Prosjektleder svarer at det er gjenstandene er i fokus men med 

hjelp av teknologien.  

 

FASTE RAPPORTERINGER TIL STYRET 

 

S 14/22 PROSJEKT NYTT VIKINGTIDSMUSEUM BYGDØY – 

STATUSRAPPORT PR. AUGUST 2022 

Saksdokument: 

1. Prosjektrapport LII av 15.08.22 fra KHM-adm. til styret.  

Museumsdirektøren orienterte. 

     

Vedtaksforslag: Styret tar statusrapporten pr. august 2022 til etterretning. 

 

 

ORDINÆRE SAKER 

 

S 15/22           Fullfinansiering av VTM-prosjektet 

  Saksdokument: 

  1. Foreløpig oppdragsbrev nytt Vikingtidsmuseum 

Museumsdirektøren orienterte. 

UiO ønsker at det skal utarbeides prospekter for sponsorering for å sikre 

fullfinansiering av VTM. Museumsdirektøren ønsker styrets innspill til videre 

prosess. Styret mener det er riktig å vente med sponsorframstøt til vi har bedre 

grep på finansieringsbehov og byggingen er i gang. 

Styret er godt fornøyd med innsatsen museet gjorde i vår for å få økt bevilling 

til museet. Det mener vi nå er i en ny fase der det kan stilles strengere krav til 

kontroll og styring fra statsbygg Statsbygg. Styret mener det må formidles at 



det er viktig å bevare de deler av prosjektet om skaper framtidige inntekter for 

museet.  

 

Styret forutsetter at de målsettinger som er vedtatt av styret i VTM prosjektet i 

tidligere styremøter ligger til grunn for det videre arbeidet.  

   

Vedtaksforslag: Styret gir sin tilslutning til videre prosess med innspill og 

kommentarer som fremkom i møtet.   

 

 

S 16/22           Utviklingsavtalen mellom UiO og KHM 

  Saksdokument: 

  1. Utviklingsavtalen 2023-25 

Museumsdirektøren orienterte. 

Avtalen har vært innom styret flere ganger tidligere, innspill er bearbeidet inn 

i avtalen og presentert for UiO ledelsen, de var godt fornøyde med forelagt 

forslag til utviklingsavtale.    

 

Vedtaksforslag: Styret vedtar utviklingsavtalen mellom universitetsledelsen og 

KHM for perioden 2023-2025 

 

S 17/22           Hovedsaker for styrets arbeid 2023 

Museumsdirektøren orienterte. 

Styret ønsker det skal legges frem en sak om publikumsformidlingen og 

hvordan man overordnet tenker om utstillinger og det å nå publikumsmålet. 

  

Styret ønsker ny orientering om museets arealsituasjon og –strategi, herunder 

prosess for nytt magasinbygg. 

 

Vedtaksforslag: Styret slutter seg til museumsledelsens prioritering av 

strategiske hovedsaker for neste årsplanperiode med de anmerkningene som 

kom fram i møtet. 

 

 

TILSETTINGSSAKER 

U. Off. § 25 

 

S 18/22 Kunngjøringstekst museumslektor UPS   

Saksdokument: 

 1. Kunngjøringstekst  

Museumsdirektøren orienterte. 

   

Vedtaksforslag: 

Styret ved KHM godkjenner det fremlagte forslaget til kunngjøring av fast 

stilling som museumslektor (SKO 1009 universitetslektor) ved Utstillings- og 

publikumsseksjonen.           

 

S 19/22 Forlengelse av ansettelsesperiode i stipendiatstilling 

Museumsdirektøren orienterte. 

   

Vedtaksforslag: 

Vedtaksforslag: Klaudia Karpinskas ansettelsesperiode som stipendiat 

forlenges med 2 uker. Ny sluttdato i stipendiatstillingen vil etter dette være 



16.10.2022. Forlengelsen får ikke betydning for Karpinskas mulighet til å få 

gjennomføringsstipend. 

 

 

S 20/22 Opprykk til professor  

 Saksdokument: 

1. Bedømmelseskomiteens kompetanseerklæring 

2. Søknadsskjema             

Museumsdirektøren orienterte. 

 

Vedtaksforslag: 

Styret ved Kulturhistorisk museum godkjenner bedømmelsen for opprykk til 

professor etter kompetanse innenfor fagområdet nordisk arkeologi for Per Åke 

Persson og tildeler opprykket. 

 

S 21/22 Ansettelse i midlertidig stilling som postdoktor (sko 1352) ved SENKU, 

Kulturhistorisk museum. Ansettelse uten forutgående kunngjøring. 

Ekstern finansiering 

            Saksdokument: 

1. Prosjektbeskrivelse 

2. EU-kontrakt 

3. PhD vitnemål 

Museumsdirektøren orienterte. 

   

Vedtaksforslag:  

Styret ved Kulturhistorisk museum godkjenner at stillingen som postdoktor ved 

SENKU besettes uten forutgående kunngjøring. 

Anna Mossolva ansettes i midlertidig stilling som postdoktor (SKO 1352) 

knyttet til prosjektet Post-Repatriation: Collaborative Methodologies to 

Enhance Multivocality for en periode på 2,5 år. 

Ansettelse som postdoktor er en midlertidig åremålsstilling, jf. 

statsansatteloven § 10 (1) og universitets- og høyskoleloven § 6-4 bokstav e.  

Stillingen er ekstern finansiert. 

 

EVENTUELT 

 

Studentrepresentant foreslo at museet kan se på en mulig markering av rikssamlingsjubileet, 

det er i 2022 1150 år siden Harald Hårfagre ble Norges første rikskonge.  

Studentrepresentant orienterte om at det er foreslått å benytte Nasjonalgalleriet som 

utstillingssted for de kongelige samlinger.  

 

Oslo, 26. august 2022 

 

 

Ellen Horn        Håkon Glørstad 

Styreleder                       Museumsdirektør 


